
Výroční zpráva předsedkyně 

 

 

Vážení kolegové, 

dovoluji si Vám v souladu s bodem 4, odstavce 3 Stanov Okrašlovacího spolku předložit výroční 

zprávu Okrašlovacího spolku města Prostějova.  

 

 

1. Vedení, členská základna 

Předsedkyní spolku byla v září loňského roku zvolena  Milada Sokolová, místopředsedy Jiří Svatoš a 

František Prášil a členy Výboru Petr Sokol a Jitka Svatošová. Tajemníkem byl jmenován Zbyněk Klíč. Za 

16 měsíců činnosti se podařilo navýšit členskou základnu na 13 činných členů a 3 čestné členy. Vedle 

toho působí osm známých osobností v tzv. Čestném kolegiu. S činností Okrašlovacího spolku je tak 

spjato celkem třicet osob. 

 

2. Aktivity spolku 

Od loňského září, kdy byl náš spolek ustaven, jsme uspořádali celkem 17 akcí (včetně dnešního 

koncertu). Lze je rozdělit do čtyř oblastí – zlepšování stavu zeleně v Prostějově a okolí, umělecká 

činnost, publikační a informační činnost a další aktivity. Jak dokazuje uvedená cena, jednalo se 

mnohdy o vzácné druhy dřevin. 

 

a.) Zlepšování stavu zeleně v Prostějově a okolí 

Tato aktivita patří k hlavním posláním našeho sdružení a také jsme jí věnovali patřičnou pozornost. 

Na různých místech Prostějova jsme vysadili celkem 25 nových stromů různých druhů, do jejichž 

nákupu a výsadby bylo investováno bezmála 200 tisíc korun. V druhém půlroce pak byla navázána 

spolupráce s mateřskými školkami, kterým jsme pomohli renovovat přilehlé zahrady. Jednalo se o MŠ 

Aloise Krále, MŠ Partyzánská a Speciální školu v Tetíně.  Vedle toho jsme se aktivně podíleli na sázení 

stromů na sídlišti Hloučela, které pořádal Český svaz ochránců přírody a Ekocentrum IRIS.  

   Ve zlepšování stavu zeleně budeme pokračovat i v dalším roce, kdy je již dohodnuta spolupráce 

s osadními výbory ve Vrahovicích, Žešově, Krasicích, Domamyslicích a Čechovicích, jimž pomůžeme 

renovovat veřejné prostory v těchto městských částech. V Žešově půjde o vysazení stromů podél 

dálnice. Kromě toho vysadíme ve spolupráci s p. Švamberkem, místním podnikatelem, stromy okolo 

kruhového objezdu na Brněnské ulici. 

 

b.) Umělecká činnost 

Druhou podstatnou aktivitu tvořilo pořádání koncertů a výstav. Za dobu našeho působení jsme 

uspořádali čtyři koncerty ve Smetanových sadech – s posádkovou hudbou Olomouc, pěveckým 

souborem Vlastimila, s portugalskou folkovou kapelou GRUPO DE DANCAS E CANTARES DOS 

REDONDOS NAO FERRO a na závěr hodový koncert, jehož se zúčastnilo na tři sta posluchačů. Koncert 

byl rovněž součástí slavnostního zahájení činnosti našeho spolku v září 2007 v Národním domě. Tato 

aktivita Okrašlovacího spolku našla velký ohlas v médiích, která o pořádaných koncertech pravidelně 

informovala (viz dále). Čerstvě musím zmínit také dnešní koncert a z připravovaných aktivit výstavu 

fotografií Bohuslava Pacholíka, která se zde v prostorách Národního domu uskuteční od 8. ledna. 

 



c.) Publikační činnost 

Okrašlovací spolek vedle sázení stromů a péčí o kulturní rozmanitost věnoval pozornost i rozvíjení 

historického vědomí o Prostějově. Vydali jsme informační brožuru o historii a aktivitách spolku a za 

nemalého přispění člena čestného kolegia MUDr. Miroslava Macka sadu pohlednic s historickými 

motivy města Prostějova. V únoru letošního roku jsme pak pro Český svaz ochránců přírody připravili 

informační panely o historii lesoparku Hloučela.  

 

d.) Další aktivity 

Okrašlovací spolek byl činný i v dalších oblastech. Veřejností a médii velmi dobře vnímáno bylo 

zakoupení nových hodin pro meteostanici na Vojáčkově náměstí a jejich následné darování do 

majetku města. Domněle ztracené a následně nalezené původní staré hodiny se staly součástí 

depozitáře městského muzea.  

   Další aktivitou ze závěru roku bylo darování číše od Bořka Šípka do aukce na podporu Speciální 

školy Tetín. Vyvolávací cena číše byla 2 500 korun, vydražena byla nakonec za 4 900 korun. 

 

3. Informace v médiích 

Aktivity Okrašlovacího spolku ve velké míře zaujaly lokální a regionální média. Za dobu našeho 

působení vyšlo v novinách či bylo odvysíláno v televizi a rozhlase celkem 44 příspěvků, ve větší či 

menší míře se dotýkající Okrašlovacího spolku. To si myslím, je úctyhodné číslo. Nejčastěji o našich 

aktivitách informovaly prostějovské listy Prostějovský deník, Týdeník Prostějovska a Prostějovský 

Večerník. Naše činnost postupem času zaujala i středomoravskou mutaci Mladé fronty DNES, kde se 

také z pozice předsedkyně Okrašlovacího spolku pravidelně zúčastňuji ankety Mladé fronty DNES 

k aktuálním regionálním otázkám.  

Vedle toho byl Okrašlovací spolek prezentován i v elektronických médiích, kdy byla odvysílána 

reportáž na TV Nova o instalaci hodin na Vojáčkově náměstí, reportáž o činnosti spolku v Dobrém 

ránu České televize a rozhovor pro Český rozhlas o činnosti sdružení. Informace o spolku jsou také 

pravidelně zveřejňovány na našich internetových stránkách. 

 

4. Spolupráce s dalšími spolky 

Za rok a půl činnosti se nám podařilo navázat spolupráci s řadou místních spolků a organizací. 

V červnu letošního roku jsme spoluorganizovali dřevařskou dílnu spolku Chvála dřeva, našich akcí se 

také pravidelně účastní dámy z Kloboukového klubu. Při sázení stromů a údržbě zeleně 

spolupracujeme s Českým svazem ochránců přírody a Ekocentrem IRIS. Již zmíněno bylo partnerství 

Okrašlovacího spolku s prostějovskými mateřskými školkami a osadními výbory prostějovských 

městských částí. Při hodovém koncertu v září 2008 jsme spolupracovali se společností TK Plus a 

kulturním klubem DUHA. 

   Na jaře 2008 jsme kromě toho iniciovali setkání okrašlovacích spolků z celé republiky, na kterém 

měla být projednána koordinace činnosti a případné založení zastřešujícího orgánu. Iniciativa se však 

nesetkala s valným zájmem. 

 

5. Hospodaření spolku 

Spolek je financován zejména ze soukromých darů, příspěvků členů a drobných příspěvků na akcích 

okrašlovacího spolku. Za tímto účelem byly vydány samolepky s motivem spolku, které jsou spolu 

s historickými pohlednicemi prodávány na akcích a jejich výtěžek je součástí rozpočtu.   



 

Stav pokladny k dnešnímu dni činí:  

6. Shrnutí 

Domnívám se, že za šestnáct měsíců naší činnosti se nám podařilo vstoupit do povědomí 

Prostějovanů i širokého okolí. Našich akcí se účastnily významné osobnosti prostějovského 

společenského života a aktivity Okrašlovacího spolku se setkaly se širokým zájmem sdělovacích 

prostředků. Uplynulý rok tedy můžeme hodnotit jako úspěšný.  Tímto chci poděkovat všem, kdo se 

na aktivitách spolku v uplynulém období podíleli, a zároveň vyslovit přání, aby tato spolupráce 

pokračovala i v následujícím roce. 

 

Děkuji za pozornost, přeji hezké Vánoce a šťastný nový rok. 

 

Ing. Milada Sokolová 

předsedkyně Okrašlovacího spolku 

 

V Prostějově, 17. prosince 2008 


